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Minnesanteckningar från Närsjukvårdsgrupp Sammansatta vård och 
omsorgsbehov 2019-05-07 

 
Närvarande: 

Vänersborgs kommun: Kristina Wallstedt, Tommy Carlgren, Maria Åberg,  

Sofia Gustafsson, Anette Lagerbäck, Catarina Jakobsson 
 

Region: Lars Thuvesen, Ann-Karin Olin, Maria Aronsson, Tove Holmgren,  

Ronny Brandberg, Carina Jansson  
 

Vårdsamverkan: Erika Kovacsne Toth  
 

Förhindrade: Lill-Britt Svärd 
 

Inbjuden: Gisela Hansson, utvecklingsledare socialförvaltningen 
 
Ordförande Kristina Wallstedt hälsade alla välkomna till dagens möte. 

 
1. Godkännande av dagordning/anmälan övriga frågor 

 

2. Föregående minnesanteckningar 
 

3. Dagordning 
 

3.1 Nuläge in- och utskrivningsprocessen SAMSA, öppenvårdsmeddelande i SAMSA 

Gisela informerade att rehabenheterna nu anslutit sig till den lokala arbetsgruppen. 

Efter att ny tillämpning kom i december 2018 har nu arbetet återupptagits i de tidigare 

påbörjade lokala rutinerna för Vänersborg. En grund är framtagen med det fanns i 

gruppen meningsskiljaktigheter i tolkning av de regionala och delregionala 

dokumenten. Handlar främst om vårdkontakt och samordningsansvar. Gisela har lyft 

frågan med Vårdsamverkan. Vårdsamverkan har hjälpt till med tolkning av 

frågeställningar, se bilaga. Vårdsamverkan har tolkningsföreträde. Hur få samsyn i 

regionen? Måste tas upp i Vårdsamverkans ledningsgrupp. Viktigt att Vårdsamverkan 

tolkar lika med alla kommuner som ingår, och att alla parter är med på tåget för att 

komma framåt. Förslag att bjuda in någon representant från länssjukvården till den här 

gruppen. Bilaga ”tolka riktlinjer och tillämpning” bifogas. 

 

Catarina informerade att hemsjukvården, Kommunrehab, har påbörjat ett nätverk med 

rehabmottagningar i Vänersborg. De har träffats och diskuterat samverkan vid två 

tillfällen under våren och kommer att fortsätta träffas under hösten. Det fungerar dock 

inte optimalt med samverkan med länssjukvården gällande deras ansvar för 

”nödvändiga hjälpmedel” inför hemgång. Slutenvårdens rehabpersonal använder inte 

SAMSA på samma sätt som kommunen, så det kan vara svårt att nå varandra för en 

dialog i SAMSA. Enligt slutenvårdens rehab får de inte alltid veta från avdelningen när 

en patient har behov av rehab eller hjälpmedel. Länssjukvårdens rehab uppmanar 

kommunerna att skriva avvikelser och ser det som en möjlighet att komma igång med 

ett förbättringsarbete.  
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Öppenvårdsmeddelande – Kommunen vill använda den del som finns i SAMSA för 

avvikelser istället för att faxa inskrivningsblankett.  

Catarina Jakobsson, enhetschef för Kommunrehab, tar upp frågan gällande 

öppenvårdsmeddelande med rehabenheterna. 

Beslut: Pilot hos Nordstans vårdcentral att använda ”Vårdbegäran ”i SAMSA istället 

för faxad inskrivningsblankett.  

  

3.2 Förslag till samverkansdokument diabetes 

Vårdcentralerna har internt möte till hösten och återkommer därefter. 

 

3.3 Begäran av intyg – fråga från Vårdsamverkan 

Från socialchefsnätverket har det tagits upp att kommunen är förvånad av alla intyg 

som kommer från vårdcentralerna. Kommunen begär inte många intyg men får många.  

Upplever vårdcentralerna att många intyg begärs? Vi behöver bena ut när intyg ska 

skrivas. Ett lagkrav finns generellt att skriva intyg. Närhälsan har tagit fram ett 

underlag vilka intyg som kan skrivas. Ska primärvården göra detta? 

Dialog kring förstadagsintyg. Enligt vårdcentralerna måste en överenskommelse finnas 

mellan vårdcentral och kommun att utfärda förstadagsintyg.  

Kristina Wallstedt tar med frågan om överenskommelse till socialförvaltningens 

ledningsgrupp och kommunens personalchef. Även frågan om intyg, som krävs ibland 

och ibland inte, för färdtjänst och parkeringstillstånd. Vad gäller? 

 

3.4 Samordningsansvarig läkare 2019 utbildningsaktiviteter 

Samma inventering som sist. Samordningsansvarig läkare är Margareta Olsson. 

Sofia skickar över inventeringen till Anna-Karin. 

 

3.5 Inkomna synpunkter gällande rutin för läkemedelsgenomgångar 

Nuvarande rutin är från 2014. Ett omtag och uppdatering kring hela rutinen behövs. 

Några personer från kommunen och regionen behöver träffas och se över rutinen. 

Beslut att Tommy bjuder in några sjuksköterskor och en läkare från Nordstan. Plats 

Nordstans vårdcentral.  

 

3.6 Egenvård 

En rutin finns med Västkom och VG-regionen. Kommunen vill ha en dialog med 

primärvården om egenvård, vill ha en ”verkstad” tillsammans. En gemensam syn 

behövs från kommun och primärvård. En processkartläggning, vems ansvar, utför, 

vilka insatser? Punkten tas upp igen på nästa möte. Bifogas, Samverkansrutin samt 

information från Kommunalförbundet Fyrbodal.   

 

3.7 Kompressionsbehandling 

En fortsatt fråga sen OneMed var med på föregående möte. Några av kommunens 

sjuksköterskor har ställt frågan om att använda ett justerbart kompressionsbandage.  

Hur ska vi förhålla oss till när det kommer nya artiklar? Kompressionsbehandling ska 

läkare ordinera. Viktigt att förhålla oss till vårdriktlinjerna i handboken för hjälpmedel. 

Kommunens sjuksköterskor är mycket nöjda med OneMeds behandlingsprincip. 

Fortsättning följer. 
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3.8 Primärvårdsrehabs medverkan i gruppen 

Catarina Jakobsson har bjudit in alla rehabenheter utefter den nya in- och 

utskrivningsrutinen. Behov finns att mötas. Ska någon av dessa bjudas in till denna 

grupp för att få en dignitet i rehabfrågor? Beslut att skicka inbjudan till Åsa 

Holmestrand till nästa möte. 

 

3.9 Nytt generellt direktiv läkemedel 

Tommy kommer att åka runt till vårdcentralerna för att få en påskrift av nytt generellt 

direktiv för läkemedel. 

 

3.10 Ny ersättningsnivå tjänsteköp 

Ny ersättningsnivå 669 kr/timma (påbörjad timme). Summan avser tjänsteköp icke 

kontorstid och helger. Nytt utkast till nästa möte.  

 

3.11 Arbetstagare ska använda kanyler med integrerad skyddsfunktion 

Arbetsmiljöverket har lyft till SKL att personer sticker sig på nålar. Tommy ställde 

frågan hur det ser ut här. Både kommunen och primärvården använder kanyl med 

skyddsfunktion.  

 

4. Anmälan av övriga frågor 
Amira från Vårdsamverkan ska sluta efter sommaren. Vem som ersätter är ännu inte 

klart.  

 

5. Ärenden till nästa möte  
- Egenvård 

 

 

 

Vid anteckningarna 

 

 

Eva Forsberg 

Socialförvaltningen 

 

 

Bilagor: Tolka riktlinjer och tillämpning 

 Samverkansrutin 

Egenvårdsrutin - Information från Kommunalförbundet Fyrbodal 


